
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 45. posiedzeniu Senatu 

w dniu 22 lipca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury i budownictwa Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Obowiązujące od początku 2017 r. przepisy przewidują, że w usługach budowlanych świadczonych przez 

podwykonawców to nabywca ma naliczyć VAT. Rozwiązanie, które miało zlikwidować szarą strefę w tej 

branży, przyniosło sporo problemów uczciwym firmom. 

W wielu przypadkach są wątpliwości, czy dana usługa podlega temu reżimowi. Sprawy nie rozwiązują,  

a wręcz ją pogarszają, opinie klasyfikacyjne uzyskiwane z Głównego Urzędu Statystycznego. Są one roz-

bieżne, a w dodatku nie uwzględniają usług kompleksowych, takich jak np. dostawa kabli łącznie z okablo-

waniem budynku. W praktyce podatkowej od dawna przyjęło się traktować je jako usługę, w której częścią 

wartości jest wartość materiałów. Polska Klasyfikacja Wyrobów i Usług nie uwzględnia jednak tych niuan-

sów,  

w wyniku czego niektórzy podwykonawcy wystawiają faktury VAT, choć wykonawcy domagają się faktury 

„netto”. 

Czy ministerstwo zamierza zmienić ww. zapisy? 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 


